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ELŐLAP

Nógrád Község Önkormányzata Képviselő-testületének
4. számú

JEGYZŐKÖNYVE

Készült: Nógrád Község Képviselő-testületének 2019. március 13-án, Nógrádon
megtartott üléséről.

Ülés helye: Községháza Nógrád

Jelen vannak: Szórágy Gyuláné polgármester
Piroska János alpolgármester
Varga Zoltán alpolgármester
3 fő képviselő:  Kelemen Gyuláné, Kovács Ágnes, Villányi Péterné
Árpásné Schlenk Judit jegyző
Baloghné Budai Krisztina jegyzőkönyvvezető

Érdeklődők: Králik János, Rottek Ferenc

Napirend előtt:

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról
            Előadó: Szórágy Gyuláné polgármester

Napirendek:

1. Nógrád Község Önkormányzata 2019. évi költségvetési rendelet megtárgyalása, elfogadása
Civil szervezetek működési pályázat feltételeinek megtárgyalása
Előadó: Szórágy Gyuláné polgármester

2. Önkormányzati épületek energetikai korszerűsítése pályázat közbeszerzési eljárás lezárása
Előadó: Szórágy Gyuláné polgármester

3. Észak-Kelet Pest és Nógrád Megyei Regionális Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi
Önkormányzati Társulás ülésére delegáltak megállapítása
Előadó: Szórágy Gyuláné polgármester

4. Egyebek

Napirend utáni hozzászólások

Hozott határozat: 11/2019.(III.13.) –  16/2019.(III.13.) képviselő-testületi határozat

Hozott rendelet volt: 2/2019.(III.14.) önkormányzati rendelet a 2019. évi költségvetésről

Zárt ülés volt, hozott határozat: 17/2019.(III.13.) képviselő-testületi határozat.
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Nógrád Község Önkormányzata Képviselő-testületének
4. számú

JEGYZŐKÖNYVE

Készült: Nógrád Község Képviselő-testületének 2019. március 13-án, Nógrádon
megtartott üléséről.

Ülés helye: Községháza Nógrád

Jelen vannak: Szórágy Gyuláné polgármester
Piroska János alpolgármester
Varga Zoltán alpolgármester
3 fő képviselő:  Kelemen Gyuláné, Kovács Ágnes, Villányi Péterné
Árpásné Schlenk Judit jegyző
Baloghné Budai Krisztina jegyzőkönyvvezető

Érdeklődők: Králik János, Rottek Ferenc

Szórágy Gyuláné polgármester üdvözölte az alpolgármestereket, a megjelent képviselőket és az
érdeklődő állampolgárokat. A jelenléti ív alapján megállapította, hogy az ülés határozatképes, így azt 18
óra 25 perckor megnyitotta. Tájékoztatta a megjelenteket, hogy Zverkó Pál képviselő egyéb
elfoglaltsága miatt nem tud részt venni az ülésen.
A  polgármester  javaslatot  tett  két  jegyzőkönyv  hitelesítőre  Kelemen  Gyuláné  és  Kovács  Ágnes
képviselők személyében. A javasolt személyeket kérdésre a testület egyhangúlag elfogadta.
Elmondta a képviselőknek, hogy az Egyebek napirendi pont keretében milyen alpontokat javasol
megtárgyalni. A polgármester ezután javaslatot tett a meghívóban szereplő napirendi pontok
megtárgyalására. Kérte, hogy a 2. napirendi pontot utoljára tárgyalja a testület, mert ezt a törvény szerint
zárt ülés keretében szükséges tárgyalni. A javasolt napirendek megtárgyalásával a testület egyhangúlag
egyetértett.

Napirend előtt:

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról
            Előadó: Szórágy Gyuláné polgármester

Írásbeli előterjesztés csatolva.

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
A Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat tervezi az I. és II. világháborúhoz kapcsolódóan egy katonákat,
hadi dolgokat bemutató kiadvány megjelenítését az idei évben. Ez egybecseng azzal, hogy a községi
önkormányzat is szeretné a világháborús emlékművet felújítani, a II. világháborús és az ’56-os
emlékművet is elhozni a temetőből, így kialakítva egy emlékparkot. Ehhez kapcsolódóan kiadtunk egy
felhívást, hogy aki tud még olyan áldozatokról, akik neve nem szerepel az emléktáblákon, az jelezze
felénk és mi kiegészítjük. Végh Józsefet bíztuk meg, hogy nézzen utána és pontosítsa a névsorokat,
hiszen ő járatos az ilyen kutatásokban.
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Piroska János alpolgármester:
A nógrádi evangélikus temetőben van egy ismeretlen német katona sírja. Tehát utána kellene nézni,
hogy akár a katolikus, akár az evangélikus anyakönyvben szerepel-e nevesített rész? Ha igen, javaslom,
hogy kerüljön fel a II. világháborús emléktáblára, mint harcoló katona neve. Maximum annyi felirattal,
hogy ő egy német állampolgár volt. Ezzel is jelét adnánk annak, hogy mi emberben gondolkodunk, nem
ellenségként látjuk a háború elesettjeit.

Szórágy Gyuláné polgármester:
Amennyiben nincs kérdés, észrevétel a lejárt határidejű határozatokkal kapcsolatban, szavazásra teszem:
aki elfogadja a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló tájékoztató jelentést, kérem, hogy
kézfelemeléssel jelezze.

A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a lejárt határidejű
határozatokról szóló beszámolót, és a következő határozat született:

11/2019.(III.13.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzata az alábbi határozatokra a beszámolási
kötelezettséget megszünteti:

 1/2019(I.22.); 2/2019(I.22.); 3/2019(I.22.); 4/2019(I.29.); 5/2019(I.29.); 6/2019(I.29.);
7/2019(I.29.); 8/2019(II.18.); 9/2019(II.18.); 10/2019(II.18.);

A testület felkéri a jegyzőt, hogy a beszámolási kötelezettség megszüntetését a
nyilvántartáson vezesse át.

Határidő: azonnal
Felelős: jegyző

Napirend:

1. Nógrád Község Önkormányzata 2019. évi költségvetési rendelet megtárgyalása, elfogadása
Civil szervezetek működési pályázat feltételeinek megtárgyalása
Előadó: Szórágy Gyuláné polgármester

Írásbeli előterjesztés csatolva.

Szórágy Gyuláné polgármester:
Ülésünket megelőzően ezt a napirendet tárgyalta a Pénzügyi, Gazdasági és Fejlesztési Bizottság, ezért
felkérem a bizottság elnökét, hogy ismertesse a bizottság álláspontját.

Kelemen Gyuláné képviselő, a Pénzügyi, Gazdasági és Fejlesztési Bizottság elnöke:
Szeretnénk a jövőben pályázatokat kezdeményezni, ezért a bizottság javasolta bizonyos összeg
tartalékkalapba helyezését. Kérdéseinkre megkaptuk a válaszokat a pénzügyi előadótól. Jegyző
asszonyhoz lenne még egy kérdésem az adókkal kapcsolatban., mégpedig, hogy a bevételeknél az
előirányzat összeg tartalmazza a kintlévőségeket is, vagy csak a várható adóbefizetéseket?

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Ezt én pontosan nem tudom most megmondani. Azt tudom, hogy az év végén a kintlévőségeinket
sikerült csökkenteni, de erről külön be fogok számolni.
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Kelemen Gyuláné képviselő, a Pénzügyi, Gazdasági és Fejlesztési Bizottság elnöke:
A bizottság javasolja a testületnek a 2019. évi költségvetési tervezet elfogadását.
A rendelet tervezetet a testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta
és ezzel megalkotta 2/2019.(III.14.) önkormányzati rendeletét Nógrád község 2019. évi
költségvetésről.

Rendelet és tervezet szó szerint megegyezik.

Rendelet 1 példánya jegyzőkönyvhöz csatolva.

Szórágy Gyuláné polgármester:
Ennek a napirendnek a keretében tárgyaljuk még a civil szervezetek működési támogatás pályázat
feltételeit is. Ezt a napirendet tárgyalta a Pénzügyi, Gazdasági és Fejlesztési Bizottság, átadom a szót a
bizottság elnökének.

Kelemen Gyuláné képviselő, a Pénzügyi, Gazdasági és Fejlesztési Bizottság elnöke:
Minden évben támogatja az önkormányzat a civil szervezeteket. A feltételek nem változtak az elmúlt
évhez képest. Bízunk abban, hogy a megítélt támogatási összeget hasznosan fogják majd felhasználni a
pályázók. Reméljük, hogy minél többen benyújtják pályázatukat. A következő ülésen tárgyalja majd a
testület, hogy kit, milyen összeggel támogat.

18 óra 38 perckor megérkezik Rottek Ferenc érdeklődő állampolgár.

Szórágy Gyuláné polgármester:
A felhívást valamennyi helyben működő civil szervezetnek ki fogom küldeni. Aki tehát elfogadja a civil
szervezetek működési támogatás pályázatának feltételeit, kérem, hogy kézfelemeléssel jelezze.

A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a javaslatot, és a
következő határozatot hozta:

12/2019.(III.13.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete tájékoztatást kér a helyi
alapítványoktól és civil szervezetektől az alábbiak szerint:

- A támogatást igénylő Nógrád községben működő fenti szervezeteknek 2019. 04. 23-ig
az alábbiakat kell benyújtani az önkormányzathoz:

- 2018. évi tevékenység rövid leírása max. 1 db A4-es oldal
- 2019. évi tervek rövid leírása
- Tagok száma 2019. február 28-án
- Tevékenységgel érintett nógrádi lakosok száma
- 2018. évi pénzügyi beszámoló, amelyben fel kell tüntetni a nyitó és záró

pénzkészletet, tárgyévi bevételek és kiadások összegét
- 2019. évre önkormányzattól igényelt működési támogatás összege, és felhasználási

célja konkrétan megnevezve

A kérelemben nyilatkozni kell, hogy a szervezetnek nincs 60 napon túli
köztartozása és, hogy nem áll csődfelszámolási vagy végelszámolási eljárás alatt.
Mivel a honlapra is felkerül a támogatási kérelem, ezért a vezetőségi, illetve a
kuratóriumi tagok ismertetését és telefonos elérhetőségeiket is szükséges közölni.
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozatról a szervezetek vezetőit értesítse, és
a benyújtott támogatási kérelmet a honlapon tegye közzé.
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Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

3. Észak-Kelet Pest és Nógrád Megyei Regionális Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi
Önkormányzati Társulás ülésére delegáltak megállapítása
 Előadó: Szórágy Gyuláné polgármester

Írásbeli előterjesztés csatolva.

Szórágy Gyuláné polgármester:
Az Észak-Kelet Pest és Nógrád Megyei Regionális Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi
Önkormányzati Társulástól érkezett egy megkeresés, melyben kéri azt, hogy a képviselő testület által
delegált tag vegyen majd részt a Társulás ülésein. Általában a polgármester a delegált személy, de a
törvény lehetővé teszi, hogy mást személyt is delegáljon a testület. Javaslom, hogy a két alpolgármestert
is delegáljuk, hogy a polgármester esetleges akadályoztatása esetén ők is részt vehessenek a Társulás
ülésein.

A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a javaslatot, és a
következő határozatot hozta:

13/2019.(III.13.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete az Észak.Kelet Pest és Nógrád
Megyei Regionális Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Önkormányzati
Társulás üléseire tagként Szórágy Gyuláné polgármestert delegálja.
A polgármester akadályoztatása esetén az ő megbízásával Piroska János, vagy Varga
Zoltán alpolgármester jogosult a képviseletre.
A testület felkéri a polgármestert, hogy a delegáltak személyéről tájékoztassa a Társulást.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

4. Egyebek

- Váci u. 15. és 17. számú ingatlanok ivóvízellátása

Írásbeli előterjesztés csatolva.

Szórágy Gyuláné polgármester:
Ezt a napirendet is tárgyalta a Pénzügyi, Gazdasági és Fejlesztési Bizottság, átadom a szót a bizottság
elnökének, tájékoztassa a testületet a bizottság álláspontjáról.

Kelemen Gyuláné képviselő, a Pénzügyi, Gazdasági és Fejlesztési Bizottság elnöke:
Mint ismeretes, a Váci utca 15. és 17. számú ingatlanok tulajdonosai tavaly fordultak a testülethez azzal
a kéréssel, hogy ingatlanjaikon szeretnék a vezetékes ivóvízellátás biztosítását. Az önkormányzat
vállalta az ehhez szükséges tervek elkészíttetését és gondoltuk, hogy a tulajdonosok pedig a
kivitelezésről gondoskodnak. A DMRV Zrt. időközben azt a tájékoztatást adta, hogy az önkormányzat
feladata a hálózat kiépítése. A bizottság javasolta árajánlat bekérését, majd a munka elvégzését.
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Piroska János alpolgármester:
Ha az önkormányzat megkéri az árajánlatot a várható kiépítési költségről, akkor azt fel kell
terjesztenünk a DMRV Zrt. felé, hogy a régebben általuk javasolt és az önkormányzat tulajdonát képező
közműhálózat bérleti díjának a virtuális pénzében való érvényesítésen keresztül történjen ennek a
területnek a kiépítése. Korábban a víziközmű- és csatornaközmű vagyonunkat forintosították és
gyakorlatilag mi a tulajdonunkat megtartottuk, de az akkori jogszabályok szerint bérbe vette tőlünk a
szolgáltatás céljaira a DMRV Zrt. Mivel szolgáltatást ad, így képződik valamennyi bevétel. Ezt minden
évben közlik az önkormányzattal, hogy a tényleges hálózati felújítások, karbantartások költségét leírva
mennyi volt a bérleti díj. Jó lenne, ha el tudnánk érni a DMRV Zrt-nél, hogy ez a virtuális pénz nálunk
most egy törzshálózat kiépítésében realizálódna.

A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással a napirenddel kapcsolatban a
következő határozatot hozta:

14/2019.(III.13.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete felkéri a polgármestert, hogy
a Váci utca 15. és 17. számú ingatlanok ivóvízellátása ügyében kérjen árajánlatot a
kivitelezésre és keresse meg a DMRV-t, hogy milyen lehetőség van arra, hogy a
költséget, vagy annak egy részét a DMRV viselje.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

- Iskolai energetikai pályázattal kapcsolatos hiányosságok

Írásbeli előterjesztés csatolva.

Szórágy Gyuláné polgármester:
A kiküldött hiányosságokat összefoglaló listát az iskola igazgatója küldte meg részünkre. Folyamatosan
egyeztettünk a kivitelező megbízott műszaki vezetőjével, ígéretet kaptunk arra, hogy ezek a
hiányosságok javításra kerülnek. Javaslom, hogy erre jelöljünk ki egy határidőt.

Piroska János alpolgármester:
Legyen április 30., ebbe a tavaszi szünet is benne lesz.

Kovács Ágnes képviselő:
Gyűjtsék össze az építési törmelékeket is, a szél teljesen szétfújja azokat.

Szórágy Gyuláné polgármester:
Rendben, akkor fel kell szólítani őket az udvar teljes területének átgereblyézésére, az építési törmelékek
összegyűjtésére. Ezeket március 31-ig kérjük elvégezni, a többiek határideje lehet április 30.

A  testület  egyhangúlag,  6  igennel,  0  ellenszavazattal  és  0  tartózkodással  a  javaslatokat  elfogadta  és  a
következő határozatot hozta:

15/2019.(III.13.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete felkéri a polgármestert, hogy
a NEXT-Therm Kft.-t szólítsa fel a kivitelezéssel kapcsolatos mellékelt hibalista
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alapján a hiányosságok megszüntetésére. A határidő a 2 pont esetében március 31, a
többi esetében április 30

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

- VI. Nógrádi Várjátékok költségvetése

Írásbeli előterjesztés csatolva.

Szórágy Gyuláné polgármester:
A Pénzügyi, Gazdasági és Fejlesztési Bizottság ülésén elhangzott, hogy ezt mindenképpen egyeztessük
le előbb, és csak az után beszéljünk róla.

A képviselő-testület elfogadta a polgármester javaslatát.

Napirend utáni hozzászólások:

Kelemen Gyuláné képviselő:
A buszfordulóval kapcsolatban Piroska János alpolgármesternek volt egy javaslata, melyet én jónak
tartok. Kérem őt, hogy ismertesse ezt a testülettel.

Piroska János alpolgármester:
Javaslom első határozati pontnak, hogy újból kezdeményezzük a MÁV-val az egyeztetést, mielőtt
bármiféle lépést tennénk. Amennyiben ez az egyeztetés nem hozza meg a kívánt eredményt, akkor
második pontban fogalmazzuk meg azt, hogy Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a
település tisztaságának és idegenforgalmi arculatának megőrzése érdekében felszólítja a MÁV
illetékeseit, hogy az ott ledeponált kátrányos talpfákat, valamint a betonaljakat általunk rögzített
határidőig szállítsák el, mert veszélyeztetik többek között a közelében lévő tó élővilágát. Amennyiben
ez nem hoz eredményt, harmadik pontban valamilyen szankciót kell kilátásba helyezni.
Nagyon kellemetlen helyzetbe hoztak bennünket, hiszen nem tudjuk az állampolgári igényeket
kielégíteni, akadályokba ütközünk folyamatosan. Ezeket a lépéseket a közösségért kívánjuk megtenni.

Kelemen Gyuláné képviselő:
Elküldhetnék a megírt levelet országgyűlési képviselőnknek, Balla Mihály úrnak is, hogy lássa, mivel
állunk szembe hónapok óta. A Volánbuszt is fel kell szólítani, hogy a buszuk ne a falu főterén parkoljon.
Át kell őket irányítani a temetőhöz.

Szórágy Gyuláné polgármester:
Rendben, írni fogok nekik is.

A testület az elhangzottaknak megfelelően egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással
az alábbi határozatot hozta:

16/2019.(III.13.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete
A) Felkéri a polgármestert, hogy ismételten forduljon a MÁV vezetéséhez a
buszforduló ügyében egyeztetést és segítséget kérve.
B) Amennyiben 30 napon belül nem érkezik válasz, vagy elutasító válasz érkezik,
akkor küldjön felszólítást a kátrányos talpfák és beton elszállítására.
A levélben kérni kell a költségek megtérítését és említést kell tenni a szankciókról.
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C) A buszforduló ügyében levéllel kell megkeresni Balla Mihály országgyűlési

képviselőt és Skuczi Nándor a Megyei Közgyűlés elnökét.

Határidő: 2019. április 30.
Felelős: polgármester

Kelemen Gyuláné képviselő:
A Magyar Falu Program pályázattal kapcsolatban jött-e valami?

Szórágy Gyuláné polgármester:
Eddig két pályázatot írtak ki, az egyik az egyházi ingatlanok felújítására és közösségi terek felújítására.
A közösségi térnél nálunk a Művelődési ház és a Civil szervezetek házának felújítása jöhetne szóba, de
ezek benne vannak egy másik pályázatban.
A Boltív Bau Kft. vezetőjével beszéltem, tehát, ha komolyan gondoljuk a bölcsöde kialakítását és az
óvoda tetőszerkezetének cseréjét, akkor elkészítik a terveket.
Kelemen Gyuláné képviselő:
Elsőnek tettük be az utakat?

Szórágy Gyuláné polgármester:
Nem. Elsőnek a bölcsöde kialakítását és az óvoda tetőszerkezetének cseréjét írtuk be, másodikként az
orvosi szolgálati lakás felújítását, harmadikként pedig az utak felújítását. Az utakkal kapcsolatban
holnap jön a kivitelező. Arra gondoltam, hogy érdemes volna a buszfordulóra is kérnem tőle árajánlatot.

Kelemen Gyuláné képviselő:
A temető felé elkezdtük a járda építését, ez a hídig el is készült, de én javasolnám, hogy építsük végig a
temető végéig. Nagyon rosszak az utak vár alatt és a vasút felé.

Szórágy Gyuláné polgármester:
Igen, ez ügyben írtam már a Kőzútkezelőnek, mert ezek az utak hozzájuk tartoznak. Kértem a mielőbbi
javítást, kátyúzást.

Kelemen Gyuláné képviselő:
Jövő héten lesz a tornaterem elkészültének 25 éves jubileumi ünnepsége. Mindenkinek készített az
Alapítvány meghívókat. Szeretnénk, ha részt vennétek a rendezvényen. Kérjük a Polgármester
Asszonyt, hogy legyen szíves felvenni a kapcsolatot az iskola vezetőjével, mert úgy vesszük észre, hogy
nem kapjuk meg azt a támogatást részükről, amit szeretnénk.

Szórágy Gyuláné polgármester:
Rendben, fel fogom hívni az igazgató asszonyt és beszélek vele erről.

Králik János érdeklődő állampolgár:
A várjátékokkal kapcsolatban lenne ötletem. Mivel csak egy napra korlátozódik a rendezvény fel lehetne
bővíteni egy péntek esti zenés műsorral.

Szórágy Gyuláné polgármester:
Az I.világháborús emlékmű felújításának május 31-ig kell befejeződnie. Azt gondoltuk, hogy péntek
délután lenne ennek ünnepélyes átadása. Ennek keretében lehetne akár egy zenés programot szervezni.

Králik János érdeklődő állampolgár:
A fiam vetette fel ezt az ötletet, aki jó kapcsolatban van több együttessel is. Két együttes is el tudna
jönni. Ha idén már nem is, esetleg jövőre.
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Szórágy Gyuláné polgármester:
Idén már sajnos nem. Mindenesetre jó, hogy van ilyen kapcsolat.

19 óra 15 perckor az ülésteremből az érdeklődő állampolgárok távoztak, a testület pedig zárt ülésen
folytatta munkáját.

k.m.f.

Szórágy Gyuláné Árpásné Schlenk Judit
                                       polgármester         jegyző

  Kelemen Gyuláné                                    Kovács Ágnes
    jegyzőkönyv hitelesítő                             jegyzőkönyv hitelesítő


